
Transportudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 16. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Spørgsmål 538
Set tilbage på bygningsselvejereformen 2009/2010 for gymnasierne og professionshøj-
skolerne m.m. kan transportministeren/undervisningsministeren så oplyse, hvad er erfa-
ringerne derfra:
– Har institutionerne generelt været tilfredse med overgangen til selveje af bygninger-

ne?
– Har prisfastsættelse af bygningernes overtagelsesværdi været fornuftig for uddannel-

sesinstitutionerne, herunder hvad var erfaringerne med den udvidede betalingsevne-
model?

– Har staten i den sammenhæng været holdt udgiftsneutral? ref.: (Betalingsevnemo-
dellen er en metode til prisfastsættelse af bygninger ved salg) https://www.ft.dk/sam-
ling/20081/aktstykke/aktstk.191/aktstykke/642029/715302.pdf)

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Jens Henrik Thule-
sen Dahl (DF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 14. juli 2022.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jens.Henrik.Thulesen.Dahl@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mogens Jensen
formand
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